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Milé čtenářky a milí čtenáři, 
 
Tímto jarním číslem našeho časopisu 
vstupujeme do pátého ročníku jeho 
vydávání. Máme tu opět další čtyři témata, 
která se týkají běžného života každého z nás, 
a proto v letošním roce začínáme tím, čím 
jsme si určitě všichni prošli – většina z nás 
navštěvovala mateřskou školu a všichni jsme 
splnili základní školní docházku, na níž 
navazuje střední, vysoké a následně i další 
celoživotní vzdělávání, jehož míru si člověk 
volí sám podle vlastních představ, potřeb, 
možností i schopností. 
Lze se tomu vyhnout? To je určitě zvláštní 
otázka, ale vím z vlastních pedagogických 
zkušeností, že ne všichni lidé mají potřebu 
vzdělávání. Pokud je však něco ze zákona 
povinné, není co řešit. V současné době tu 
ale máme i možnost v určitých případech 
zvolit domácí vzdělávání, zejména pro děti 
prvního stupně. Většina dětí však svou 
povinnost plní tak jako kdysi jejich rodiče i 
prarodiče – brzy ráno vstávají, dopraví se do 
školy, kde probíhá výuka, navštěvují 
odpolední družinu nebo využívají řadu 
zájmových kroužků.  
Jsme malá obec, ale stále máme svou školu. 
Všichni víme, že vesnice bez školy ztrácí 
jednu z velkých hodnot. To nejlepší pro děti 
je ta skutečnost, že mají možnost se scházet 
se svými vrstevníky v prostoru, který je 
součástí jejich bydliště. Na malé vesnické 
škole se velmi dobře znají nejen děti a jejich 
rodiče, ale také pedagogové a další 
zaměstnanci. Všichni mají společnou 
historii, mnozí z nich chodili do stejné školy, 
a tak je spojují podobné zážitky a vzpomínky 
na místo, které si pamatují ze svého dětství.   
Petrohradská škola je již na první pohled  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

velmi pěkná – nápadité řešení fasády 
s pastelkou, vždy aktuálně nazdobená okna  
a společná budova pro mateřskou a základní 
školu je zárukou příjemného prostředí, 
v němž předškolní děti zcela přirozeně 
přecházejí do první třídy, aniž by musely 
měnit místo, na které jsou zvyklé. Prožijí na 
jednom místě část svého dětství a pak 
pokračují na jiných školách, kam už musí 
dojíždět. 
Napadá vás stejná otázka jako mě? Jak 
dlouho budeme mít v naší obci svou školu? 
Bude dostatek dětí, aby byla zachována? Jak 
to udělat, aby děti neubývaly? Jak získat 
mladé rodiny k bydlení v naší obci, když ta 
možnost tu zatím není? Kde a jak hledat 
řešení? A chceme to vůbec nebo je nám to 
jedno? Čas ukáže, jaká bude budoucnost, 
v této chvíli můžeme při výjezdu nebo 
příjezdu do naší obce otočit hlavu správným 
směrem a klidně konstatovat, že před školou 
parkují auta zaměstnanců i rodičů, ve 
třídách nebo ve venkovní učebně probíhá 
vyučování, děti odpoledne pobíhají po 
zahradě, hrají si na hřišti nebo odpočívají 
v altánku a na vše dohlíží s klidem a vážnou 
tváří dřevěná socha psa. Patří sem a to je 
dobře. 
My, kteří máme školní léta už dávno za 
sebou, můžeme pouze vzpomínat. Někdo 
v dobrém, někdo s pocitem opačným – 
takový je život, ale ať je to tak či naopak, 
v každém případě to bylo naše dětství a 
dospívání, naše hry i povinnosti, naše sny a 
představy o budoucím životě. Věřím, že také 
škola měla v tomto případě nějakou roli, že 
nás alespoň trochu na ten dospělý život 
připravila. Zkusme o tom přemýšlet. 
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„Všechno, co opravdu potřebuji znát, jsem se naučil v mateřské 
školce.“  

 Robert Fulghum, americký spisovatel, pastor a učitel, 1937 
 

„Vzdělání je to, co nám zůstane, když zapomeneme všechno, co 
jsme se naučili ve škole.“  

Karel Čapek, český spisovatel, 1890 – 1938 
 
 
 



AKTUÁLNÍ ROZHOVOR S EVOU 
 
V této chvíli máme před sebou další kalendářní rok – co říci, abychom se v našem 
pravidelném rozhovoru neopakovaly, aby alespoň něco bylo nové jako další 
začátek? Věřím, že se něco určitě najde a že bude o čem mluvit. 

Jako obvykle nás čeká opět spousta práce. 
Na začátku roku vždy dokončujeme 
závěrečné zprávy projektů, plánujeme a 
chystáme akce. V lednu jsme úspěšně 
zakončili projekt Zaměstnanost, který 
podporoval příměstské tábory. Rodiče tak 
měli možnost využít finančních výhod při 
účasti na táborech. Také jsme dokončili 
projekt podporovaný MAS Vladař.  
A co se plánuje v tomto roce?  
Již máme za sebou povedenou Degustaci vín 
s cimbálovkou a ochutnávkou mořských 
plodů.  
11. března nás čeká úklidová akce, která je 
součástí dokončení Včelí stezky.  
15. dubna pořádáme Povelikonoční výšlap. 
Trasa povede z Petrohradu do Blatna.  
6. května je naplánovaný Bigbít pod názvem 
– Nostalgie 1, který slavil minulý rok 
obrovský úspěch.  
27. května pořádáme Rodinnou olympiádu, 
která se uskuteční ve spolupráci s fotbalisty.  
Jaké bude spolkové léto? 
V době od 10. do 21. července pořádáme 
letní příměstské tábory. V letošním roce 
bude změna - proběhnou pouze dva turnusy. 
Je to z důvodu navýšení cen a také chceme 
dopřát sobě i spoluorganizátorům více času 
na regeneraci.   
15. července je v plánu Fotbalový turnaj o 
putovní pohár spolku VEEV.  
16. září nás čeká Pohádkově strašidelný les 
s kotlíky. V letošním roce bude tato akce mít 
desáté výročí. Myslíme, že se účastníci 
mohou těšit na zajímavý program.  
A teď se zeptám na podzimní akce. 
7. října připravujeme turistický Toulavý 
Petrohrad.  
4. listopadu plánujeme tradiční Drakiádu a 
lampionový průvod. 
11. listopadu chystáme Spolkový ples.  
16. prosince uzavíráme rok 2023 Vánočním 
tvořením pro babičky a dědečky. Po celý rok 
budeme vydávat náš časopis. 
 
 
 
 
 

A nějaké novinky? 
Také jsme požádali Nadaci Logit o finanční 
podporu na Knihobudky. V průběhu května 
se dozvíme, zda byl náš projekt podpořen. Co 
plánuji? Plánuji ještě jako každý rok získat 
další ovocné stromy a keře do obce 
z projektu 72 hodin. V minulém roce se mi 
povedlo získat zdarma několik jabloní, 
hrušní, třešní, šeříku, motýlího keře či 
jasmínu. 
Již z minulosti víme, že bez finanční 
podpory by se řada akcí nemohla 
uskutečnit. Platí to i pro letošní rok? 
Samozřejmě, jinak to není možné, a proto 
bych velmi ráda poděkovala našim 
podporovatelům za přízeň a finanční přispění 
na činnost spolku.  
V první řadě bych vyjádřila díky Obci 
Petrohrad, respektive zastupitelům, za 
podpoření, i když z úst zlých jazyků jsme 
neměli šanci na schválení. Pro menší 
vysvětlení - žádali jsme o 110 000 Kč na 
celoroční činnost spolku a 30 000 Kč na 
pořádání desátého ročníku Pohádkově 
strašidelného lesa. To činí 140 000 Kč. Náš 
předpokládaný rozpočet na činnost v roce 
2023 je přes 400 000 Kč.  
 
 
Dále bych chtěla především 
vyjádřit obrovské poděkování 
Petrohradské společnosti  
a novým majitelům, že pokračují 
v podpoře, kterou jsme měli  
v minulosti.  
Také děkuji panu ing. Čapkovi  
a ing. Vránovi za jejich 
přislíbenou pomoc.  
Bez všech podporovatelů bychom 
obtížně plnili naše plány.  
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KERAMICKÝ KROUŽEK 
 

Tvoření v družině 
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V sobotu 11. února jsme uspořádali degustaci 
španělských vín s ochutnávkou španělských 
delikates.  
Odborný výklad nám poskytl so
Rusnák, účastník soutěže Master
nejen o vínech poutavě hovořil, ale také nám ukázal 
dekantaci vína nebo sabrage.  
K poslechu nám zahrála cimbálovka Vltava. Pro 
mnohé z nás to byl nezapomenutelný a výjimečný 
zážitek. 

Sabráž či sabrage je 
technika otvírání láhve 
šampaňského šavlí.  
Tento neobvyklý způsob se 
používá při slavnostních 
příležitostech. 

DEGUSTACE VÍN A POKRMŮ
 

V sobotu 11. února jsme uspořádali degustaci 
španělských vín s ochutnávkou španělských 

Odborný výklad nám poskytl sommeliér Milan 
Rusnák, účastník soutěže MasterChef 2020, který 

poutavě hovořil, ale také nám ukázal 
 

K poslechu nám zahrála cimbálovka Vltava. Pro 
mnohé z nás to byl nezapomenutelný a výjimečný 

Co je dekantace vína? 
U starších červených vín často vidíme na dně láhve 
usazeninu z vysrážených barviv a taninu (depot), 
kterou je nanejvýš vhodné odstranit. Můžeme se 
setkat také s vinným kamenem. K odstranění kalu a 
krystalů na dně láhve slouží tzv. dekantace vína 
(dekantování vína). 

Obecné zásady a proces dekantace
Při dekantaci se víno přelévá z lahve nejlépe do 
karafy a nevylévá se veškeré víno. Trochu vína 
necháme na dně originální lahve tak, aby sedlina 
nepřišla do dekantační nádoby. 
tak může stát, že se nějaký kal či vinný kámen do 
karafy dostane. Právě její tvar však umožňuje, aby 
se tyto případné zbytky již nedostaly při nalévání do 
sklenic. Je lepší trochu vína na dně obětovat. Pokud 
nevlastníme karafu, je možné víno dekantovat třeba 
do džbánku. 
Před dekantací vypláchneme karafu nepatrným 
množstvím vína, kterým se zavíní
vylejeme. Následné nalévání vína do karafy 
provádějí zkušení sommeliéři za světla svíčky, aby 
viděli, zda již nehrozí nalití sedimentu. Navíc je 
takový postup efektní, a pokud jej při servírování 
uplatníte, jistě získáte obdiv pří

Tento neobvyklý způsob se 

DEGUSTACE VÍN A POKRMŮ 
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U starších červených vín často vidíme na dně láhve 
vysrážených barviv a taninu (depot), 

kterou je nanejvýš vhodné odstranit. Můžeme se 
setkat také s vinným kamenem. K odstranění kalu a 
krystalů na dně láhve slouží tzv. dekantace vína 

Obecné zásady a proces dekantace 
no přelévá z lahve nejlépe do 

karafy a nevylévá se veškeré víno. Trochu vína 
necháme na dně originální lahve tak, aby sedlina 
nepřišla do dekantační nádoby.  Někdy se nám ale i 
tak může stát, že se nějaký kal či vinný kámen do 

ar však umožňuje, aby 
se tyto případné zbytky již nedostaly při nalévání do 
sklenic. Je lepší trochu vína na dně obětovat. Pokud 
nevlastníme karafu, je možné víno dekantovat třeba 

Před dekantací vypláchneme karafu nepatrným 
ým se zavíní, a toto víno 

vylejeme. Následné nalévání vína do karafy 
provádějí zkušení sommeliéři za světla svíčky, aby 
viděli, zda již nehrozí nalití sedimentu. Navíc je 
takový postup efektní, a pokud jej při servírování 
uplatníte, jistě získáte obdiv přítomných. 



BÝT MEZI DĚTMI MĚ STÁLE BAVÍ 

 
Škola s pastelkou nad vchodem se postupně loučí s posledními dětmi, které si 
rodiče teď odpoledne vyzvedávají u dveří. Zazvoním stejně jako oni, ale mně je 
dovoleno vstoupit do školní budovy, protože mám domluvenou schůzku s Ivanou 
Hůrkovou, ředitelkou naší školy. Podobně jako v jiných případech také s Ivanou 
se známe od dětských let – skutečně od školky, na kterou si určitě také společně 
zavzpomínáme. V našem věku, kdy je číslo větší než šedesát, by vzpomínání na 
dávné časy mohlo být prioritou, ale pokud se stále nacházíme v takzvaném 
pracovním procesu, chce se nám samozřejmě povídat zvláště o tom, čím žijeme 
právě teď – na čem pracujeme, co tvoříme, co nového se učíme, co nás vlastně 
ještě čeká. 
 
Přišla jsem za tebou především proto, že 
jsi loni naplnila dvacet let ve funkci 
ředitelky. Vzpomeneš si na to, jak k tomu 
došlo? 
Můj nápad to samozřejmě nebyl. Dělala jsem 
si svou práci ve školce ráda a v pohodě, 
takže mě tento návrh překvapil a zaskočil, 
ale na druhou stranu jsem si řekla, proč se 
neposunout dál. Uvědomila jsem si také, že 
není jiné řešení, že to naše škola potřebuje. 
Administrativní práce jsem se ani tak 
nebála, ale obavy jsem měla především 
z nutnosti komunikace. Nejsem typ člověka, 
který rád mluví na veřejnosti před větším 
množstvím lidí, ale i to se musíme naučit a 
nějakým způsobem zvládnout.  
Co se tímto rozhodnutím změnilo v tvém 
životě?  
Samozřejmě přibyla nová a jiná práce a 
zodpovědnost za její výsledky. Musela jsem 
se naučit rozvrhnout si čas – nejdříve 
učitelská práce ve školce a teprve potom 
odpoledne jsem si mohla sednout k té 
ředitelské. Jinak to nelze, nejlépe se mi totiž 
pracuje, když je škola prázdná, je tu klid a 
ticho. Proto tu zůstávám mnohem déle než 
ostatní, ale takto mi to vyhovuje. 
Působíš dvacet let jako ředitelka, ale 
pokud vím, tak jsi i celý svůj profesní 
život prožila v naší obci a prošla několika 
školními zařízeními. Mám pravdu? 
Je to skoro tak, jak říkáš. V roce 1977 jsem 
maturovala a jeden rok jsme pracovala ve 
školce v Lubenci. Potom jsem šla na 
mateřskou a v roce 1980 jsem nastoupila do 
petrohradské školky, která se nacházela 
v budově, v níž nyní bydlí Kailovi. Ještě si 
pamatuji tvou maminku, paní Bláhovou, 
která tam dělala kuchařku. Od ní mám 
recept na mrkvovou polévku, která mi 
chutnala.  
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Byla to přece ta školka, kam jsme chodili 
i my, naše generace. Máš nějaké 
konkrétní vzpomínky na toto místo? 
Vybavuji si vchod do budovy, tmavou 
chodbu, šatnu s malými umyvadly a pak asi 
nejvíce tu kuchyň. Kuchařky v bílém 
oblečení, dobré jídlo, které nám asi chutnalo, 
když na to vzpomínám. 
Já si pamatuji, že jsme měla nejraději 
svačiny – dobrý chleba s výbornou rybí 
pomazánkou.  
To jsem si určitě přidávala. Ale absolutně 
jsem nesnášela mlékovou polévku a 
hrachovou kaši, po které mi vždy bývalo  
 



špatně. V té době, jestli si to vybavíš, 
jsme museli všechno jídlo dojídat. 
Určitě. Seděli jsme dlouho, ale přece jen po 
delší době – asi půl hodiny – jsme jídlo za 
nemilého komentáře mohli odnést. Nikdo 
nám ho do pusy necpal. Já osobně si 
nevybavuji žádné jídlo, které jsem vysloveně 
nesnášela, ale hrachová kaše také moje 
oblíbená nebyla. Vybavuji si jen pár dětí, 
které za mých učitelských začátků některé 
jídlo odmítaly. Dnes se dají počítat na 
desítky. Možná je to i způsobem stravování 
v rodině, kdy se stravuje „moderně“, sice 
chutně, ale nezdravě, a tak děti mnoho jídel 
neznají. Ve škole máme to štěstí, že naše 
kuchařky svou práci milují a snaží se 
skloubit chutné a zdravé a výsledkem je jídlo 
krásné i na pohled. O to smutnější je, že 
některé děti ani neochutnají. Dnes nám 
nejde o to, aby dítě porci snědlo, ale aby 
ochutnalo. Pak se může rozhodnout, zda 
bude jíst nebo ne. Někdy mají děti jen 
předsudek (a to většinou přinesený 
z domova), že např. pomazánku nejí a při 
tom ani neví, jak chutná.  
Co si dál pamatuješ? 
Já ti ani nevím, je to tak dávno. V přízemí 
byla velká třída, tam jsme si hráli, jedli, ale 
nahoru do patra jsme asi chodili spát. 
Ano, byla tam ještě jedna třída a pak ta 
ložnice s malými lehátky. Před spaním 
nám učitelka četla pohádku, to jsem měla 
ráda. Kdo nespal a měl otevřené oči, tak 
mu učitelka přikryla celou hlavu. 
To si tedy vůbec nepamatuji. 
Vidíš, mně to zůstalo jako nepříjemná 
vzpomínka, protože pod dekou mi bylo 
horko a špatně se mi dýchalo. Pamatuješ 
na zahradu? 
Něco si vybavuji – obrovské kaštany, 
pískoviště, malý kolotoč, houpačka, 
kamenná zeď. Prostě normální zahrada. 
Máš například v paměti nějaké konkrétní 
učitelky, pamatuješ si na některou? 
Velmi mlhavě, ale určitě tam musela být 
nějaká, která mě ovlivnila v tom, že jsem 
odmalička chtěla být učitelkou ve školce. Asi 
nejvíc se mi vybavuje paní Cechlová.  
Já si vzpomínám na jednu mladou 
učitelku, která nám hodně četla a 
vyprávěla, a skutečně jsem v této době 
byla rozhodnuta podobně jako ty, že se 
stanu učitelkou ve školce. Moc se mi 
líbila – byla hodná, klidná a veselá. Jenže 
pak jsem šla do školy a v první třídě nás 
měla paní Micková a mé zaměření do 
budoucna se trochu pozměnilo.   
 

Když to člověk ví, může se na to připravit. Já 
jsem dokonce v osmé třídě začala chodit na 
klavír, protože to bylo nutné kvůli 
přijímačkám. Kdyby mi v té době někdo řekl, 
že tu práci budu opravdu dělat celý život, asi 
bych mu nevěřila. Jisté je, že mě stále baví 
být mezi dětmi, mezi kolegyněmi, na místě, 
které si společně vytváříme, zdokonalujeme, 
upravujeme. I když se v poslední době zdá 
škola být nějak menší, asi to souvisí 
s novými formami i požadavky na výuku, 
s množstvím nových pomůcek a technologií, 
ale zatím je to zvládnutelné. 
Po vzpomínkách se znovu vrátíme do 
roku 1980, který byl zvláštní v tom, že se 
k vám do petrohradské MŠ převedly 
černčické děti z provizorní školky 
umístěné v budově MNV. 
Ano, to si pamatuji, ale mám dojem, že to 
trvalo pouze několik měsíců, asi do Vánoc. 
Stará budova byla v takovém havarijním 
stavu, že celý provoz mateřské školy byl 
přestěhován znovu do budovy MNV. Takže to 
bylo moje druhé místo v naší obci. Z této 
doby si opravdu nejvíce vybavuji, jak jsme 
s kolegyní Jitkou Bendovou všechno balily, 
uklízely a stěhovaly. Školka byla umístěná 
v prvním patře budovy - malé prostory, 
šatnička na chodbě, jeden záchůdek, ale 
cítili jsme se tam dobře. Občas jsme měli 
obavy, zda svými aktivitami nerušíme 
pracovníky MNV v přízemí, protože se celá 
podlaha třásla.  
V roce 1981 byl otevřen areál nové 
mateřské školy, jejíž stavba byla zahájena 
v roce 1977 nad rybníkem. Byla 
postavena v Akci Z – to znamená, že na 
stavebních pracích se podíleli brigádnicky 
místní občané. 
Ano, provoz byl zahájen prvního září. Objekt 
byl určen pro 60 dětí a my jsme opravdu 
měli dvě plná oddělení. Ředitelkou byla 
tehdy paní Zdena Hönigová z Kryr a kromě 
mě ve školce pracovala ještě Jitka Bendová a 
Soňa Slavatová. Já s Jitkou jsme byly u 
velikánů, paní Hönigová a paní Slavatová u 
mladších dětí. To bylo vlastně jediné období, 
kdy jsem nepracovala se smíšenou třídou. 
Postupně došlo k úbytku dětí a z naší 
dvojtřídky se stala jednotřídka s dětmi od 
dvou do šesti let. V roce 1993 se školka 
přestěhovala do budovy Základní školy 
v Černčicích. Důvodem byl především velký 
pokles počtu dětí a vysoké náklady na provoz 
areálu.  
Nová školka (ta u rybníka), jak jsme jí říkali, 
byla moderní, prostorná, světlá, s velkou  
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zahradou, měli jsme blízko do parku a na 
nádraží, k rybníku. Bylo v ní zázemí pro 
pedagogy i ostatní zaměstnance, oddělená 
školní kuchyně s jídelnou, do které jsme 
chodili přes lávku, která se dodatečně 
zastřešovala pro lepší přesun dětí. V jídelně 
vařila paní Bulínová - Domabylová a paní 
Věra Majerová, vedoucí byla paní Přibylová. 
Výborný kolektiv, který vařil chutně. Tak mě 
napadá, že naše školy měly a mají štěstí na 
kuchařky.  
Jak se v takovém moderním zařízení 
pracovalo? 
Co se týká prostorů určených ke vzdělávání - 
byly opravdu víc než vyhovující. Vše nové. 
Kabinety pro pomůcky, kuchyňky pro výdej 
svačinek, izolační místnost, sociální zařízení 
i šatny pro děti. Šatní bloky z této školky 
slouží dodnes u nás ve školce. Školnicí a 
uklízečkou byla paní Seifertová, nejlepší 
uklízečka, kterou jsem zažila, a výborná 
spolupracovnice. Dokud jsme ještě byli 
dvoutřídka, jako uklízečka pracovala také 
paní Holanová.  
Vzpomenu-li na zahradu, musím použít také 
samá superlativa. Průlezky, pískoviště, 
spousta hraček uložených ve snadno 
přístupných prostorách. Jedinou vadou na 
kráse byl bazén, který byl zapuštěn do země, 
a tak velmi špatně přístupný, snad nebyl 
vůbec využívaný (možná jedno léto).  
Školku i školu tvoří nejen více či méně 
vybavená budova, ale hlavně děti a kolektiv 
zaměstnanců. Nejlépe jsem se cítila v nové 
školce po jejím otevření. Přesto, že jsem byla 
nejmladší ze zaměstnanců, troufám si říct, 
že nám všem bylo spolu hezky. Panovala 
vstřícnost, spolupráce, rada, ochota ze 
strany zaměstnanců, přirozenost dětí i jejich 
chuť do života a spolupráce s rodiči. Možná 
také proto, že si školku postavili sami a pro 
sebe.  
Potom jsi odešla na další mateřskou a 
opět ses vrátila na stejné místo? 
Když jsem se vrátila po mateřské dovolené 
v roce 1984 zpět do školky, bylo to trochu 
jiné. Změnil se kolektiv pedagogů, byla jiná 
paní ředitelka – paní Sekretová. Vlastně jsem 
z původních pedagogů zůstala jen já. Byla to 
i divná doba, kdy se vyžadovalo, aby ve 
školství pracovali jen kvalifikovaní 
pedagogové. Proto musela ze školky odejít 
paní Soňa Slavatová. Byla to velká škoda, 
protože paní Slavatová k dětem prostě 
patřila. Měly ji rády a ona je, hodně se jim 
věnovala.  
Z dvoutřídky se pomalu a jistě stávala  
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jednotřídka, z počátku s velkým luxusem. 
Celá budova byla naše. V přízemí jsme měli 
třídu, hernu a tělocvičnu a v patře stálou 
odpočívárnu, kde už jsme nemuseli skládat a 
rozkládat lehátka na spaní.  
Pro velkou energetickou náročnost – 
vytápění akumulačními kamny – byla 
odpočívárna v patře zrušena, opět jsme 
skládali a rozkládali lehátka v přízemí 
v herně. Nějakou dobu byla pak část horního 
patra využita jako obchod s drogistickým 
zbožím, který provozoval pan Kratochvíl. 
Po odchodu paní Sekretové jsem se stala 
ředitelkou mateřské školy a byla jsem jí do 
doby, než jsme se sloučili se základní školou 
v roce 1993 a přestěhovali se do ní. Ve škole 
byla ředitelkou paní Špilarová, já jsem byla 
jediný pedagog mateřské školy.  
Podle letopočtu vidím, že na svém 
posledním místě, ale stále ve stejné obci, 
jsi třicet let. Můžeš porovnat minulost se 
současností, vnímáš velké změny? 
Mám dojem, že děti jsou v jádru stejné jako 
dřív, ale svět kolem nich je jiný. Je třeba to 
vnímat a přizpůsobit se. Nijak zvlášť se na to 
však nezaměřuji, protože se vše vyvíjí, řekla 
bych, zcela přirozeně, a změny související 
s moderní dobou, s moderními technologiemi 
jsou součástí života i nás dospělých. 
Samozřejmě mohu uvést nějaké příklady – 
děti k nám přicházejí méně samostatné, 
s minimální snahou se rozvíjet, poznávat, 
některé hůře mluví i rozumí, ale to znamená, 
že s nimi musíme jinak a více v tomto směru 
pracovat. Pak se dostaví výsledky, ze kterých 
máme radost.  
Jak jsem se už zmínila, nová doba přináší 
nové možnosti, ale na to máme v naší škole 
málo místa. A tak se stává, že výuka probíhá 
také ve školní jídelně. Přicházejí nové věci 
s novými lidmi a to je velmi pozitivní, protože 
tím se rozvíjíme a zdokonalujeme. Tím i my, 
starší generace, se učíme novým věcem. A to 
je dobře. 
Naprosto s tebou souhlasím, a proto se 
zeptám v této souvislosti na další novou 
změnu – na individuální vzdělávání. 
Ve školce máme 18 dětí, ve škole 26 žáků a 
k tomu ještě 7 dětí, které absolvují 
individuální vzdělávání podle §41 školského 
zákona, tzv. domácí vyučování. Jsou to děti, 
které nebydlí v naší obci, ani v jejím okolí. 
Nejbližší je ze Žatce, jinak z Rakovnicka, 
z Prahy, dokonce z Moravy.  
To znamená, že v místech jejich bydliště 
nebyla možnost se k tomuto typu 
vzdělávání přihlásit? To je zvláštní. 
 
 



Každá škola to neumožní, protože počet 
těchto žáků je limitován kapacit
kterou nelze překročit. Na městských 
školách je zřejmě kapacita maximálně 
naplněna. V rodinách probíhá domácí výuka, 
dvakrát do roka před pololetím proběhne 
přezkoušení, děti přivezou sešity, své 
výrobky, často pracují na různých 
projektech, které je baví a dlouhodobě se jim 
věnují. To ale neznamená, že dětem se půl 
roku věnuje pouze rodina. S rodinou pracuje 
kouč – externí učitel, který sleduje, 
koordinuje, radí a vysvětluje v
učení. Naše škola jim pak vydává vysvědčení.
Novou záležitostí ve vzdělávání jsou 
podpůrná opatření. Můžeš to vysvětlit?
Také v naší škole máme hodně dětí a žáků, 
kteří mají podpůrná opatření, tzn. 
doporučení, jak s nimi pracovat v
mají specifické poruchy učení z
důvodu. Je to práce náročná, k
učitele zvýšené nároky a bez asistentů 
pedagoga by je nebylo možné realizovat. 
Největší odměnou je pro nás vidět, jak tyto 
děti školu zvládají a chodí do ní s chutí. 
Ve škole máme čtyři asistenty pedagoga 
jeden ve školce a tři ve škole. Prvním 
předpokladem pomoci dětem s SPU je chuť 
učitelů, jejich neustálé vzdělávání a vztah 
k dětem. A to v naší škole máme. 
Stále hovoříme o práci, ale po ní se má 
také odpočívat. Jak vypadá tvá relaxace?
Stále se ráda věnuji zahradě, to je má 
oblíbená činnost. A potom to je hlavně 
chůze. Ze školy chodím jedině pěšky, 
přestože mi jezdí autobus každou hodinu. 
Stává se, že mě chce někdo svézt autem, ale 
já odmítám, protože opravdu potřebuji 
provětrat hlavu plnou myšlenek a 
Známe se celý život – ze školky, ze školy, naše děti chodily do stejné třídy, dělali jsme 
společně ochotnické divadlo, kulturní
revolucí a potom později v kulturní komisi ještě s
člověk aktivní a v tomto ohledu spolehlivý. A určitě stále jsi, a navíc zjišťuji na základě 
našeho téměř tříhodinového rozhovoru, že neztrácíš pozitivní pohled na svět a lidi kolem 
nás. Myslíš si stejně jako já, že nás ve velké 
míře takto ovlivňuje práce s dětmi?
Ano, to si opravdu myslím, protože u 
těch menších dětí jsou pokroky 
opravdu viditelné. Zlepšují se, rozvíjejí 
se, mají otázky, jsou zvídavé a 
nápadité. Je s nimi zábava a legrace
to přece potřebujeme všichni. V
s dětmi musíme počítat se vším a být 
připraveni reagovat. Nemůžeme se před 
nimi někam schovat, ale naopak celý 
den prožíváme s nimi. Je to náročné, 
ale je to krásné a mě to stále baví.
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pracovních povinností. Rychlá chůze mi dělá
dobře. Chodím i ve svých volných dnech 
často beru s sebou psa, i když to pak 
vypadá, že on bere mě, protože běží přede 
mnou. Procházím okolí naší vesnice a 
zjišťuji, kolik nových a nádherných míst se 
tu nachází. Dříve jsem na dlouhé procházky 
neměla čas, teď si ho najdu, protože některé 
povinnosti z předchozích dob už nemusím 
plnit. Děti vyrostou a starají se o své rodiny, 
a tak je více volného času. 
zjišťuji, že jsou věci, které musíš mít, ale 
pak jsou věci, které můžeš mít, ale 
nemusíš. Stejně to platí pro práci: Jsou 
věci, které musíš udělat, ale pak jsou 
věci, které můžeš udělat, ale nemusíš…
Toho se držím, abych svůj čas mohla 
prožívat tak, jak si přeji. Chodím po cestách 
známých, ale mnohem raději po těch 
neznámých. Láká mě zjistit, kam 
objevená pěšina, a obvykle zjistím, že to 
místo znám, ale třeba z
jsem sama překvapená, že se neztratím, že 
nezabloudím.  
Jsem členkou Klubu turistů v
takže se společně vydáváme na delší trasy. 
Pokud jedu na dovole
hor, do přírody, kde mohu opět chodit. 
Jezdíme se sestrou nebo s
V Petrohradě se mi líbí asi všude, ale 
nejčastěji chodím směrem na Stebno podél 
Podvineckého potoka k
nebo z druhé strany kolem rybníčku u 
Pěticestí, lesem na Chotěšov, nad Bílencem. 
Jak říkám, stejný cíl, ale různé cesty. Nikdy 
nejdu stejnou trasu. Mnohokrát jsem byla 
na Šumavě, prošla část středních Čech, 
Krkonoše, Vysoké Tatry. Stále je hodně míst, 
která mě ještě čekají. 
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neznámých. Láká mě zjistit, kam vede nově 
objevená pěšina, a obvykle zjistím, že to 
místo znám, ale třeba z jiné strany. Často 
jsem sama překvapená, že se neztratím, že 

Jsem členkou Klubu turistů v Podbořanech, 
takže se společně vydáváme na delší trasy. 
Pokud jedu na dovolenou, tak především do 
hor, do přírody, kde mohu opět chodit. 
Jezdíme se sestrou nebo s přáteli. 

Petrohradě se mi líbí asi všude, ale 
nejčastěji chodím směrem na Stebno podél 
Podvineckého potoka k Petrohradské tůni, 

druhé strany kolem rybníčku u 
ticestí, lesem na Chotěšov, nad Bílencem. 

Jak říkám, stejný cíl, ale různé cesty. Nikdy 
nejdu stejnou trasu. Mnohokrát jsem byla 
na Šumavě, prošla část středních Čech, 
Krkonoše, Vysoké Tatry. Stále je hodně míst, 
která mě ještě čekají.  

ze školky, ze školy, naše děti chodily do stejné třídy, dělali jsme 
obci kdysi před sametovou 

paní Evou Učíkovou. Byla jsi vždy 
tomto ohledu spolehlivý. A určitě stále jsi, a navíc zjišťuji na základě 

našeho téměř tříhodinového rozhovoru, že neztrácíš pozitivní pohled na svět a lidi kolem 
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jídelna, jídlo a výchova 
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Jablíčkový den 
v mateřské škole 

Zdravé svačinky
v MŠ

  Ke škole patří kuchyň
jídelna, jídlo a výchova 
ke zdraví 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Rumunsko,  
mezinárodní kuchyně 

Norsko
mezinárodní kuchyně

Dnes vaříme  
s Bonduelle 

Zdravé svačinky 
v MŠ 

Vánoční pečení 

Ke škole patří kuchyň, 
jídelna, jídlo a výchova  

Norsko, 
mezinárodní kuchyně 

Pečeme banánové 
bábovičky 



Učíme se naplno a s radostí 
 
Učíme se naplno a s radostí, to je motto projektu Pomáháme školám k úspěchu, do 
kterého jsme již třetím rokem zapojeni.  
Nadaci manželů Kellnerových zajisté všichni znají. Nejenže podporují ve školách obědy 
dětem, které jsou nějakým způsobem sociálně znevýhodněny, podporují i jejich vzdělání 
projektem Open gate scholl. Pomáháme školám k úspěchu je zaměřeno na celkovou 
inovaci ve vzdělání. V současné době se zabývá čtenářskou gramotností, která vychází 
hodně z metod kritického myšlení. Zamýšlíme se nad čtenářstvím, pisatelstvím, prací 
s neučebnicovými texty – oborovým čtenářstvím, a také především celkovou vizí školy. 
Největší výhody v projektu vidím v tom, že se učíme, jak učit, sdílíme si vzájemně vlastní 
poznatky. Učíme se uznávat a doporučovat.  
      
Před třemi lety jsme se připojili k mostecké 
základní škole, vedoucí další zúčastněné 
školy v Ústeckém kraji. V tomto kraji jsme 
jedinou malotřídní školou, která je do 
projektu zapojena.  
Další pozitivní aspekty shledávám 
v učících se skupinách. Každá škola má 
učící se skupinu, která společně připravuje 
hodiny, sdílí si poznatky z odučených hodin, 
plánuje. Bohužel, v naší škole jsem se do 
projektu zapojila pouze já a učitelka 
informatiky a angličtiny. Společné plánování 
je proto velmi komplikované, a tak jezdíme 
na učící se skupiny každý měsíc do Mostu. 
Teď nás čeká v březnu otevřená škola, při 
které přivítáme zájemce z připojených škol. 
Na jednu stranu mám strach, na druhou 
stranu se těším, že někdo uvidí, že učení je 
promyšlené, má svůj cíl a žákům přináší 
poznatky do života.  
V únoru jsem měla možnost účastnit se 
setkání lídrů všech zapojených škol v České 
republice. Velmi emotivní a silný zážitek, 
když vidíte, kolik ředitelů svou školu vede 
jiným směrem – že přemýšlí nad celým 
vzdělávacím systémem, že přemýšlí nad tím, 
že žák stojí na prvním místě a ne učebnice a 
učivo, které se již ani učit nemá.  
A co se tedy v naší škole díky projektu 
děje? Již od druhého ročníku jsem zavedla 
pevně v rozvrhu pisatelství. Žáci se zde 
rozepisují, zamýšlejí se nad tématy, utvářejí 
si vlastní myšlenky. V pisatelství na prvním 
stupni nehodnotím gramatiku. Podle ŠVP 
zde proberu slohový útvar, který mám 
v plánu. Toto obvykle dělám v malých 
lekcích před samotným pisatelstvím, které 
má samozřejmě svá pravidla a fáze.  
 
 
 
 
 
 

V minulém školním roce jsem s pisatelstvím 
neoficiálně začala i v prvním ročníku, jelikož 
se žáci učili genetickou metodu čtení. To 
znamená, že součástí čtení po hláskách je 
psaní již od září. Dále máme od tohoto 
školního roku zavedené čtenářské dílny už 
od předškoláků v MŠ. U nejmenších pracuji 
především s předvídáním.  
V naší škole také zkoušíme CLLIL. To 
znamená, že v jedné hodině učím třeba 
prvouku a druhá učitelka anglický jazyk.  
Žáci to vždy velmi pozitivně vítají. Máme 
pocit, že si lépe osvojí a upevní probírané 
učivo z obou předmětů.  
A co nás trápí? Že kvůli malému počtu 
pedagogů nemůžeme provádět tandemovou 
výuku. Výhodou projektu je také to, že 
dostáváme finance na zakoupení knih. Naše 
knihovničky mají díky tomu stále nové tituly, 
se kterými se žáci mohou kdykoli seznámit. 
Jelikož mám knihovničku i ve třídě, často se 
mi stává, že žáci si o přestávkách vezmou 
svoji rozečtenou knihu a čtou si ve svém 
volném čase. Také se chceme zaměřit na 
badatelské činnosti. Vše je velmi časově 
náročné, a stále se učíme.  
Věřím však, že to, že jsme se odhodlali jít 
jinou cestou, která má pro nás smysl, ocení 
nejen žáci, ale veřejnost a především rodiče. 
Nejsme totiž škola, která hodnotí celek, ale 
škola, která vychází z každého žáka, a tak 
mu vzdělání šijeme na míru.  
V tom vidím smysl a jsem přesvědčena, že 
žáci tímto způsobem mohou dosáhnout 
lepších výsledků. Dáváme jim totiž 
možnost zažívat úspěch, a to je motivuje 
k dalším krokům ve vzdělání.  

Eva Učíková 
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Petrohradská škola 
 

Je krásné zimní ráno. Mráz kreslí na má okna další příb ěh, na 
zamrzlých kalužích je vid ět každá prošlá stopa bot t ěch, kte ří odvád ějí 
své d ěti do m ě. A já stále pozoruji a naslouchám. Víte, kolik p říb ěhů a 
zážitk ů za celou tu dobu jsem vyslechla? N ěkteré jsou úsm ěvné, jiné 
k plá či.  

Pamatuji si na malou hol či čku, která každé ráno plakala, když šla 
do školky, a plakala, když z ní šla dom ů. Pamatuji si zrzavého 
chlape čka, který vždy p řed p říchodem do školy dojídal snídani. Vzpomínám 
si na št ěbetavé maminky, které, když odvedly své d ěti, dokázaly hodinu 
probírat p řed školou vše, co se d ěje v obci. Vždy s úsm ěvem pozoruji 
některé rodi če a jejich blažený úsm ěv, když odvedou své ratolesti a 
odcházejí sami do auta.  
     A kolik toho se odehraje p římo ve mn ě. N ěkdy je to pohoda, je klid, 
že mám pocit, jako by tu nikdo nebyl. V ětšinou je tu ale rušno. D ěti si 
povídají, chichotají se a vypadají spokojen ě. Také to tu vždy krásn ě 
voní, jako zrovna dnes. Kdybych tu v ůni mohla p řenést k vám. V ůně 
vanilky, která mi p řipomíná Vánoce. Nadechnu se znovu a cítím teplo, 
teplo z trouby, ve které se pe čou tvarohové buchty. To vám je v ůně. 
Prob ůh, okamžit ě bych se pro jednu natáhla, a ješt ě teplou str čila do 
pusy. A co takhle smažená cibulka, pro n ěkoho odpudivá, pro mne vždy 
vůně p řipomínající ned ělní ob ěd, nebo v ůně sko řice, když paní kucha řky 
připravují t ěm nejmenším k sva čin ě ovesnou kaši.  Lidi, jak já dostala 
hlad. Ten pocit blaženosti bych vám p řála n ěkdy zažít. 
       Co je to tu za humbuk, co se to tu d ěje? Pro č je tu najednou 
takový strašný smrad? Pro č všichni utíkají?   

„Pomoc ho ří“, slyším dosp ěláka k ři čet na všechny, kte ří se 
nacházejí v pat ře. Za čínám se bát, za čínám mít pocit, že jsem 
v ohrožení. Kde ho ří, pro č? Jako tady? Ve mn ě? Za čínám panika řit. Bolí 
mě najednou schody, jak po m ě v tu ránu šlape tolik d ětí. Za číná m ě 
všechno bolet z toho k řiku kolem. D ěti s u čitelkami vybíhají ven, 
srovnávají se p řed školou a p řepočítávají, zda n ěkdo nez ůstal naho ře. Já 
začínám cítit teplo, nep říjemné teplo. 

„To bolí“, chce se mi vyk řiknout, ale nejde to. Nemohu najít ten 
správný pocit, co se ve mn ě odehrává. Jen se mi za číná honit hlavou, co 
vše krásného jsem se všemi zažila, jaké vzpomínky m ám a jaké vzpomínky 
budou mít na m ě všichni ti, kte ří m ě měli rádi. Za číná mi to být hrozn ě 
líto, bre čím a slzy mi stékají po celé mé ší ři. Cítím bílý kou ř, nemohu 
se nadechnout.  

Chci a p řeju si, aby to skon čilo. Vlastn ě nechci, aby to skon čilo 
takhle. Chci tu být stále, chci zažívat další a dal ší p říb ěhy, které 
píše život. Vždy ť já jsem tady, stojím tu už stovku let, p řeci nem ůže 
být konec! Stojím a dívám se na všechny p řede mnou. Bude jim po m ě 
smutno, když tu nebudu? Vzpomene si na mne n ěkdo?  

Strach m ě najednou opouští, a já vím, že ano. Na m ě p řeci nejde 
zapomenout, jsem v každém z t ěch, kte ří u m ě otev řeli dve ře… 
 

Pisatelská dílna -  Eva U číková 
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VZPOMÍNÁME NA OSLAV

A 150. VÝROČÍ ŠKOLY V PETROHRADĚ
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Takto vypadala budova petrohradské školy 
před 2. světovou válkou, mladší fotografii 
zatím nemáme, ale my, kteří jsme sem 
chodili později, si ji ještě pamatujeme 
s menšími úpravami. Před vrátky bývalo 
zábradlí, na němž se velmi dobře sedělo,
se vyšlo pár schodů a byli jsme na malé 
předzahrádce.  
U velkých vchodových dveří stávala paní 
Švábová, velmi přísná školnice, která 
kontrolovala, zdali máme čisté boty a jak 
používáme rohožku. Pokud se jí něco 
nelíbilo, hned nás upozornila 
dloubancem. Když se vešlo do budovy, 
vpravo v přízemí byla jídelna, kam se obědy 
vozily z mateřské školy na kárce, vlevo si 
pamatuji ředitelnu. Když se šlo dále, vpravo 
se nacházela první třída a vlevo šatny, 
kterými se procházelo na školní zahradu. 
 
Mimořádná událost, kterou jsme prožívali a jejíž součástí jsme se stali, bude na dalších 
padesát let spojena s datem 30. květen 2009. Ať chceme nebo nechceme, životy každého 
z nás jsou spojeny se školou. Někdo má na ni pěkné vzpomínky, někdo opačné,
vždycky je škola místem, kde se setkávají lidé nejrůznějších generací, názorů, zájmů a 
představ. Spojuje je však jeden hlavní cíl 
s druhými, výchova a příprava na budoucí život. Každého člověka škola nějakým 
způsobem ovlivní, ale to si obvykle uvědomuje až v
dětmi, když školu začíná vnímat jako rodič. Jiné je však přijít do školy jako host, který 
se vrací tam, kde zanechal vzpomínky na své dětství. Najde je zobrazené na fotografiíc
ve tvářích svých bývalých pedagogů i spolužáků, ve slovech, která říkají: „ Dobrý den, 
pojďte dál…“ 
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Takto vypadala budova petrohradské školy 
před 2. světovou válkou, mladší fotografii 
zatím nemáme, ale my, kteří jsme sem 
chodili později, si ji ještě pamatujeme 

menšími úpravami. Před vrátky bývalo 
zábradlí, na němž se velmi dobře sedělo, pak 
se vyšlo pár schodů a byli jsme na malé 

U velkých vchodových dveří stávala paní 
Švábová, velmi přísná školnice, která 
kontrolovala, zdali máme čisté boty a jak 
používáme rohožku. Pokud se jí něco 

hned nás upozornila pěkným 
ubancem. Když se vešlo do budovy, 

přízemí byla jídelna, kam se obědy 
mateřské školy na kárce, vlevo si 

pamatuji ředitelnu. Když se šlo dále, vpravo 
se nacházela první třída a vlevo šatny, 
kterými se procházelo na školní zahradu.  

V patře byly další dvě třídy a pak pro nás 
děti velmi záhadná místnost, do které jsme 
chodili například na loutkové divadlo. Bylo 
tam plno zvláštních věcí a v
netopilo.  
V každé třídě stála vysoká litinová kamna. 
Když jsme měli tělocvik, do třídy se p
žíněnka, popřípadě švédská bedna nebo 
koza, protože tělocvična ve škole nebyla. 
Vzpomínám na suché záchody, na procházky 
do parku, na vybíjenou, kterou s
pan Čapek - dával pořádné rány, na kaň
v sešitech, protože jsme v
perem s násadkou, jež jsme namáčeli do 
kalamáře s inkoustem, na velké počítadlo, 
na hodnou paní Mickovou v
jsem se rozhodla také být učitelkou jako 
ona… To byla stará petrohradská škola.

                     M. Vránová, 

Mimořádná událost, kterou jsme prožívali a jejíž součástí jsme se stali, bude na dalších 
datem 30. květen 2009. Ať chceme nebo nechceme, životy každého 

nás jsou spojeny se školou. Někdo má na ni pěkné vzpomínky, někdo opačné,
vždycky je škola místem, kde se setkávají lidé nejrůznějších generací, názorů, zájmů a 
představ. Spojuje je však jeden hlavní cíl – vzdělávání, poznávání, komunikace 

druhými, výchova a příprava na budoucí život. Každého člověka škola nějakým 
m ovlivní, ale to si obvykle uvědomuje až v dospělém věku, možná až s

dětmi, když školu začíná vnímat jako rodič. Jiné je však přijít do školy jako host, který 
se vrací tam, kde zanechal vzpomínky na své dětství. Najde je zobrazené na fotografiíc
ve tvářích svých bývalých pedagogů i spolužáků, ve slovech, která říkají: „ Dobrý den, 
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byly další dvě třídy a pak pro nás 
děti velmi záhadná místnost, do které jsme 
chodili například na loutkové divadlo. Bylo 
tam plno zvláštních věcí a v zimě se tam 

každé třídě stála vysoká litinová kamna. 
Když jsme měli tělocvik, do třídy se přitáhla 
žíněnka, popřípadě švédská bedna nebo 
koza, protože tělocvična ve škole nebyla. 
Vzpomínám na suché záchody, na procházky 
do parku, na vybíjenou, kterou s námi hrál 

dával pořádné rány, na kaňky 
sešitech, protože jsme v první třídě psali 

násadkou, jež jsme namáčeli do 
inkoustem, na velké počítadlo, 

na hodnou paní Mickovou v první třídě, kdy 
jsem se rozhodla také být učitelkou jako 
ona… To byla stará petrohradská škola. 

M. Vránová, LUNARIA – KVĚTEN 2009
  

Mimořádná událost, kterou jsme prožívali a jejíž součástí jsme se stali, bude na dalších 
datem 30. květen 2009. Ať chceme nebo nechceme, životy každého 

nás jsou spojeny se školou. Někdo má na ni pěkné vzpomínky, někdo opačné, ale 
vždycky je škola místem, kde se setkávají lidé nejrůznějších generací, názorů, zájmů a 

vzdělávání, poznávání, komunikace 
druhými, výchova a příprava na budoucí život. Každého člověka škola nějakým 

dospělém věku, možná až s vlastními 
dětmi, když školu začíná vnímat jako rodič. Jiné je však přijít do školy jako host, který 
se vrací tam, kde zanechal vzpomínky na své dětství. Najde je zobrazené na fotografiích, 
ve tvářích svých bývalých pedagogů i spolužáků, ve slovech, která říkají: „ Dobrý den, 
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zůstává celé dopoledne, škola je plná starých fotografií, na kterých se mohou vyhledat, 
posadí se do starých dřevěných lavic s
na program žáků školy a mezitím, jak těžké je popsat tu atmosféru, spolu neustále 
hovoří a hovoří… 
O čem se hovoří?  
Že dříve byl hlavní vchod do budovy na jiném místě, o tom, že bychom se měli znát, ale nevíme 
odkud, kdo koho učil či neučil, jak se nám žije a 
dnes…… 
Pozvaní hosté sedí v jídelně, kde je jim zástupci Obce Petrohrad slavnostně předáno 
ocenění Za aktivní práci ve školství. Okamžiky dojetí jsou střídány úsměvy a pak 
následuje neformální část sobotního 
zaznamenat tyto rozhovory není v
maximálně naplněn – setkání lidí s
se jim domů.  
 

Dovolte mi poděkovat představitelům obce, starostovi
školy paní Hůrkové, paní Marii Vránové, dr. Václavu 
obětavou pomoc při organizaci tohoto setkání.
Děkuji za ocenění práce ve škole i v obci, předané mému manželovi Janu Mickovi. V
co nás v roce 1964 opustil. 
Byla jsem jako v tranzu, stále to všechno probírám, sestra i moje švagrová byly také velmi dojaté. Čím je člověk starší, 
tím více vzpomíná na své mládí a běh života. Děkuji…
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Sobotní ráno je po nočním vytrvalém 
dešti chladné a 
ale před školou již parta hasičů 
staví velký stan, přijíždějí vozy 
s občerstvením, také se zmrzlinou a 
škola čeká na své první hosty, kteří 
přicházejí hned v
Vše probíhá podle programu, chodby 
a třídy se postupně zaplňují 
návštěvníky nejrůznějších generací, 
procházejí školou, setkávají se, 
objímají, vzpomínají na své dě
spolužáky, učitele, někteří jim 
přinášejí i kytičku. Většina z

zůstává celé dopoledne, škola je plná starých fotografií, na kterých se mohou vyhledat, 
posadí se do starých dřevěných lavic s kalamářem, povídají si s kronikářem, podívají se 

ogram žáků školy a mezitím, jak těžké je popsat tu atmosféru, spolu neustále 

Že dříve byl hlavní vchod do budovy na jiném místě, o tom, že bychom se měli znát, ale nevíme 
odkud, kdo koho učil či neučil, jak se nám žije a kolik máme dětí, jak to bylo dříve a jaké je to 

jídelně, kde je jim zástupci Obce Petrohrad slavnostně předáno 
ocenění Za aktivní práci ve školství. Okamžiky dojetí jsou střídány úsměvy a pak 
následuje neformální část sobotního setkání. Stále je o čem povídat, je toho tolik, že 
zaznamenat tyto rozhovory není v lidských silách. Zdá se, že hlavní cíl této akce byl 

setkání lidí s lidmi, kterým je spolu dobře, mají si co říct a nechce 

 
 

Milá redakce Lunarie, 
v sobotu 30. května 2009 jsme ve škole v
prožily s dcerou, sestrou a švagrovou velmi krásný a 
dojemný den.  
Ve škole jsem našla místa, kde jsme měli byt a s
jsme šťastně žili. Školu jsme museli opustit pře
v roce 1938. Tehdy mi bylo osm roků a školu jsem 
navštívila až letos – po více než sedmdesáti letech.
Velmi nás potěšilo, jak je škola pěkně upravená, útulná 
a všude je vidět, že se tam pracuje s
překvapivé, jak tak malé obce důstojně 
výročí školy v Černčicích a sto padesát let už nestojící 
školy v Petrohradě. 

představitelům obce, starostovi Janu Ritterovi, místostarostovi Miroslavu Vránovi, ředitelce 
školy paní Hůrkové, paní Marii Vránové, dr. Václavu Špilarovi za krásnou kroniku a všem, které neznám jménem, za 
obětavou pomoc při organizaci tohoto setkání. 

obci, předané mému manželovi Janu Mickovi. V neděli 7. června to bude už 45 let, 

tranzu, stále to všechno probírám, sestra i moje švagrová byly také velmi dojaté. Čím je člověk starší, 
tím více vzpomíná na své mládí a běh života. Děkuji… 

Alena Micková, bývalá učitelka petrohradské školy

 

Sobotní ráno je po nočním vytrvalém 
dešti chladné a docela zamračené, 
ale před školou již parta hasičů 

stan, přijíždějí vozy 
ením, také se zmrzlinou a 

škola čeká na své první hosty, kteří 
přicházejí hned v osm hodin.  
Vše probíhá podle programu, chodby 
a třídy se postupně zaplňují 
návštěvníky nejrůznějších generací, 
procházejí školou, setkávají se, 
objímají, vzpomínají na své dětství, 
spolužáky, učitele, někteří jim 
přinášejí i kytičku. Většina z nich 

zůstává celé dopoledne, škola je plná starých fotografií, na kterých se mohou vyhledat, 
kronikářem, podívají se 

ogram žáků školy a mezitím, jak těžké je popsat tu atmosféru, spolu neustále 

Že dříve byl hlavní vchod do budovy na jiném místě, o tom, že bychom se měli znát, ale nevíme 
kolik máme dětí, jak to bylo dříve a jaké je to 

jídelně, kde je jim zástupci Obce Petrohrad slavnostně předáno 
ocenění Za aktivní práci ve školství. Okamžiky dojetí jsou střídány úsměvy a pak 

setkání. Stále je o čem povídat, je toho tolik, že 
lidských silách. Zdá se, že hlavní cíl této akce byl 
lidmi, kterým je spolu dobře, mají si co říct a nechce 

Rakovník – 4. 6. 2009 

sobotu 30. května 2009 jsme ve škole v Černčicích 
dcerou, sestrou a švagrovou velmi krásný a 

Ve škole jsem našla místa, kde jsme měli byt a s rodiči 
jsme šťastně žili. Školu jsme museli opustit před okupací 

roce 1938. Tehdy mi bylo osm roků a školu jsem 
po více než sedmdesáti letech. 

Velmi nás potěšilo, jak je škola pěkně upravená, útulná 
a všude je vidět, že se tam pracuje s láskou. Je 
překvapivé, jak tak malé obce důstojně oslavily sté 

Černčicích a sto padesát let už nestojící 

Janu Ritterovi, místostarostovi Miroslavu Vránovi, ředitelce 
Špilarovi za krásnou kroniku a všem, které neznám jménem, za 

neděli 7. června to bude už 45 let, 

tranzu, stále to všechno probírám, sestra i moje švagrová byly také velmi dojaté. Čím je člověk starší, 

, bývalá učitelka petrohradské školy 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 

 

 

 

Pan starosta Jan Ritter a místostarosta 
Miroslav Vrána vyjadřují paní Evě Krajcové 
velké poděkování za její dlouholetou práci 
s dětmi a pro děti. Působila v petrohradské a 
černčické škole jako učitelka a později jako 
ředitelka nejdéle ze všech pedagogů, celkem 
37 let. Byl by to úžasný zástup lidí, kteří by jí 
přišli za vše poděkovat. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vážení přátelé!
Děkuji Vám za ocenění, které jste 
dali mému otci za dlouholetou 
práci v místním školství. Otec se 
již toho ocenění nedožil. Přesto 
vám ještě jednou děkuji!
Byl jsem se 
v Černčicích, která je velmi pěkně 
vybavena. Celá akce v
neměla chyb, a proto bych chtěl 
poděkovat všem, kteří se na její 
přípravě podíleli.
V Petrohradě 2. 6. 2009
ing. Petr Čapek
 

Pan starosta Jan Ritter a místostarosta 
Miroslav Vrána vyjadřují paní Evě Krajcové 
velké poděkování za její dlouholetou práci 

petrohradské a 
černčické škole jako učitelka a později jako 

ch pedagogů, celkem 
37 let. Byl by to úžasný zástup lidí, kteří by jí 

Vzpomínka na paní 
Špilarovou a paní Mocovou, 
která se dětem věnovala ve 
školní družině. 
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Vážení přátelé! 
Děkuji Vám za ocenění, které jste 
dali mému otci za dlouholetou 

místním školství. Otec se 
již toho ocenění nedožil. Přesto 
vám ještě jednou děkuji! 
Byl jsem se podívat ve škole 

Černčicích, která je velmi pěkně 
vybavena. Celá akce v této škole 
neměla chyb, a proto bych chtěl 
poděkovat všem, kteří se na její 
přípravě podíleli. 

Petrohradě 2. 6. 2009 
ing. Petr Čapek 

Pan učitel Čapek 
se svou mladší kolegyní 
Evou Krajcovou. 



Dopoledne ve škole pokračuje podle programu, na nádvoří baví přítomné děti a jejich 
rodiče Inka Rybářová a její klaun. Děti zpívají, tančí, poskakují, zazní poslední melodie 
a začíná pršet. Všichni, kteří dosud postávají na chodbách, ve třídách a venku, jsou také 
pozváni do jídelny na malé občerstvení. Určitě rádi přijímají, protože tak to chodí na 
návštěvě u přátel. 
 
ODPOLEDNÍ PROGRAM NA HŘIŠTI 
Po tanečním úvodu ve stylu country zapalují místní hasiči 
uprostřed hřiště v Petrohradě papírovou školu, aby ji poté 
mohli velice originálně uhasit. Škola skutečně hoří, hasiči 
ve stejnokrojích (uniformy se jim prý nějak zmenšily) 
spořádaně nastupují a na místo požáru přijíždí stříkačka 
tažená koněm. Slyšíme povel a vzápětí začíná ruční 
pumpování vody. Podaří se zachránit petrohradské a 
černčické školství? Proud vody vykoná své dílo, požár je 
uhašen. Všechno dobře dopadlo, jsme rádi, že tu máme 
takové zdatné hasiče. 
Petrohradské hřiště je plné lidí od těch nejmenších 
v kočárku až po nejstarší pamětníky. Každý si může zvolit 
svůj druh zábavy – sledovat fotbalový zápas pražských 
osobností s místními fotbalovými veterány, nebo se posadit 
a dát si něco dobrého k jídlu, popovídat si či během krátké 
přestávky mezi třetinami zápasu si zkusit dát gól například 
panu Srstkovi. Klaun Kristyán vtipně komentuje sportovní 
souboj a všichni diváci jsou určitě překvapeni promyšleným 
scénářem. 
Máte pocit, že padlo do vaší branky hodně gólů? 
Takový byl scénář a dohoda s agenturou. Zápas musí skončit remízou a diváci mají vidět hodně 
propracovaných a úspěšných akcí na obou stranách. A tak naši fotbalisté museli přemýšlet, jak 
nebránit, jak pustit gól, jak běhat pomalu, prostě více než fotbal hrát divadlo. Řeknu vám, není 
to lehké, ale doufám, že se diváci pobavili stejně jako my. 
Zastavil mě pan Archmann, rodák z Petrohradu, který již od rána byl spolu se svými 
sestrami ve škole. Jejich fotografie, jak všechny sedí ve starých lavicích, byla uveřejněna 
v Regionu. 
Vidím, že se usmíváte, jak se vám líbí dnešní den? 
Jsem nadšen. Netušil jsem, že to setkání bude mít takovou úroveň, jak ve škole, tak i zde na 
hřišti. Jsem především překvapen množstvím lidí. Kde se tady všichni vzali? 
Každý z těch, kdo sem přišel, má vztah k Petrohradu. Narodili se tu, mají zde rodinu, 
příbuzné, přátelé, ale hlavně tady mají kus svého srdce. 
S tím souhlasím, protože je tu krásně. Jen ten, kdo v Petrohradě žil, to pochopí. Byl to úžasný 
nápad uspořádat takovou akci. Mnohá města by se mohla od vás učit. Jsem rád, že jsem byl se 
svými sestrami dopoledne ve škole, byl to zážitek. Přeji vám, aby se vydařila i druhá část dne.  
 
Klaun Kristyán zve děti pod jeviště, začíná dětský program a zároveň začíná pršet. Nezdá se, že 
by to dětem vadilo, protože se spontánně a bez zábran baví, dokonce si sedají na jeviště, aby byly 
klaunovi blíž. Ani ty starší návštěvníky déšť neodradí, jak by si mohl někdo myslet. Spokojeně 
sedí pod stany, mají co jíst i pít, ti ostatní se k nim přidají a na pozadí programu Arabela show 
mají všichni k sobě skutečně blízko. Je slyšet neustálé povídání a smích. Po dešti tráva pěkně 
voní a známé písně většinu těch, kteří zatím jen postávali a sledovali program, roztančí a 
roztleská. Arabela show končí a po ní následuje vystoupení dvou kapel. Ty svými melodiemi a 
rytmem náležitě rozproudí tu správnou náladu. Rockovou skupinu Full Time, která ve svém 
hodinovém programu předvedla své vlastní skladby a roztančila i ty, kteří na diskotéky již dávno 
nechodí, vystřídá country kapela z Plzně. Jak krásně se tančí pod hvězdami…  
Velké setkání v malé vesnici končí před půlnocí. Málokomu se chce jít domů, a tak si mnozí ještě 
sesednou a povídají, než hasiči, kteří mají na starost úklid laviček, stolů a likvidaci elektrických 
kabelů, jim naznačí, že už je doopravdy konec. Jeden dlouhý den plný zážitků, dojmů, vzpomínek 
a neskutečně skutečných okamžiků založených na dobré náladě a pohodě, je za námi. Zjistili 
jsme, že i u nás jsme schopni něco takového vymyslet, připravit a uskutečnit.   

______________________________________________________________________ 
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STRÁNKA PRO PETRA ZEIDLERA, 
ŽÁKA PÁTÉ TŘÍDY 

 
Příb ěh 

 
Začal školní rok a Pavel šel poprvé do nové školy. Byl a to pro n ěj 

veliká zm ěna, protože šel na druhý stupe ň do šesté t řídy. Pavel se 
t ěšil, že si najde nové kamarády.  

Přišel do školy, p řezul se, svlékl si svoji bundu a šel hledat svou 
t řídu. Asi po p ěti minutách na ni narazil a vešel do ní. Paní u čitelka 
Pavla s radostí p řivítala a řekla mu, a ť se posadí do druhé řady. Pavel 
se tedy posadil a p řipravil se na hodinu. Hodina po t řech minutách 
začala. 

Když hodina skon čila, tak si Pavel šel hledat kámoše. Šel za partou 
kluk ů a cht ěl se zapojit do konverzace, ale n ějak se to neda řilo. Asi po 
pěti minutách mu jeden z té party řekl: „Pro č nás o čumuješ?“ A vykopli 
ho. 

Pavel byl z toho moc smutný, a tak si řekl, že rad ěji bude sed ět 
celou dobu v lavici. A tak tam sed ěl každou p řestávku i každý den. Každý 
den chodil hned po ob ědě domů, ale po týdnu se n ěco stalo. 

„CRRRRRRRRR,“ ozvalo se na celou školu. „POŽÁRNÍ PO PLACH!“ Všichni 
utekli ven a tam čekali na hasi če, ale paní u čitelka zak ři čela:„Chybí 
Ondra!“ 

Pavel se rozeb ěhl zpátky do školy a b ěžel p římo za Ondrou. Ondra 
spal na lavici. Pavel ho chytil a b ěželi ven. Ondra venku Pavlovi 
děkoval, že ho zachránil. Pavel mu řekl, že to nic nebylo. Pavel 
s Ondrou vyšli ven mezi ostatní a celá škola se rad ovala. 

Od té doby má Pavel hodn ě kamarád ů a už nesedí o p řestávkách smutný 
v lavici. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 

Škola 
 
 

Škola, škola, školička, 
bude dneska prácička. 

Budem dneska pracovat, 
pak se budem radovat. 

 
Škola v dětství dobrá je. 
pak nepůjdem do háje. 

Ještě jednu hodinu, 
a uvidím rodinu. 

Řadíme se u schodů, 
pak si dáme do zubů. 

Vlastivědu nemám rád, 
není to můj kamarád. 

Potom máme hudebku, 
Petr říká - dobytku. 

 
Až přestanem zpívat, 
nebudou nás hlídat. 

Budeme si spolu hrát, 
půjdeme si zakopat. 

Pak půjdeme ze školy, 
udělat si úkoly. 
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Degustační zastavení

španělské víno a pražská cimbálovka
(právě teď 11. ú

Je sobota, 11. února, deset minut po 
třinácté hodině, a právě nám začíná zajímavě 
prožité odpoledne. Ptáte se, jak mohu 
dopředu předvídat, co nás čeká a jaké to 
bude?  
Odpovím jednoduše – něco přes třicet lidí 
sedí u prostřených stolů se sklenkami na 
víno a s nabídkou příjemného pohoš
které se vhodně páruje s očekávanou 
degustací španělských vín. Vidíme sýry, 
španělskou sušenou šunku a klobásky, 
paštiku a různé varianty mořských plodů 
naložených v oleji nebo v
omáčkách. To vše je doplněno hroznovým 
vínem, krájeným mangem s ananasem a 
chutnou fíkovou marmeládou. Takže začátek 
skvělý, a proto si mohu myslet, že to bude 
pokračovat tímto způsobem i dál. 
Přichází pan Milan Rusnák, rodák z
a velmi zkušený sommeliér, s nímž jsme 
se již setkali při první degustaci před 
několika lety, která se pořádala v
místnosti petrohradského obecního úřadu. 
Tentokrát se nacházíme na sále pohostinství 
Na Návsi. Pan Rusnák nám postupně 
představuje řadu španělských vín, od 
šumivých přes bílá až k vínu červenému. 
Předvádí, jak máme víno vnímat 
dívat, jak cítit jeho vůně a jak ochutnávat. 
Přitom nám radí, jaké jídlo je k vínu vhodné, 
jak spárovat jeho chuť nejen s tím, co máme 
na stole, ale co bychom si právě k
určitému vínu mohli připravit 
mořské plody, ryby, k červenému vínu 
zvěřinu.  
Kolem čtrnácté hodiny přichází kapela. Čtyři 
muzikanti v krojích si nesou své nástroje 
housle, kontrabas a cimbál. Představuje se 
nám cimbálová muzika Vltava z
hodiny hrají a zpívají známé lidové písničky 
nejen moravské, ale také české, m
s nimi zazpívat nebo také zatančit. Tomu 
nelze odolat.  
Mezitím nám pan Rusnák předvede otvírání 
šampaňského šavlí, a přestože se s
loučí a odchází, naše společná zábava 
pokračuje. Doléváme si právě to víno, které 
nám při degustaci zachutnalo, povídáme si 
mezi sebou, protože se většinou všichni 
známe, přestože asi polovina 

Degustační zastavení 
aneb 

španělské víno a pražská cimbálovka
(právě teď 11. února 2023)

Je sobota, 11. února, deset minut po 
a právě nám začíná zajímavě 

prožité odpoledne. Ptáte se, jak mohu 
dopředu předvídat, co nás čeká a jaké to 

něco přes třicet lidí 
sedí u prostřených stolů se sklenkami na 
víno a s nabídkou příjemného pohoštění, 

s očekávanou 
degustací španělských vín. Vidíme sýry, 
španělskou sušenou šunku a klobásky, 
paštiku a různé varianty mořských plodů 

oleji nebo v pikantních 
omáčkách. To vše je doplněno hroznovým 
vínem, krájeným mangem s ananasem a 

fíkovou marmeládou. Takže začátek 
skvělý, a proto si mohu myslet, že to bude 

 
, rodák z Vroutku 

a velmi zkušený sommeliér, s nímž jsme 
již setkali při první degustaci před 

pořádala v zasedací 
místnosti petrohradského obecního úřadu. 
Tentokrát se nacházíme na sále pohostinství 
Na Návsi. Pan Rusnák nám postupně 
představuje řadu španělských vín, od 

vínu červenému. 
Předvádí, jak máme víno vnímat – jak se 
dívat, jak cítit jeho vůně a jak ochutnávat. 

vínu vhodné, 
tím, co máme 

na stole, ale co bychom si právě k tomu 
určitému vínu mohli připravit – různé 

červenému vínu 

Kolem čtrnácté hodiny přichází kapela. Čtyři 
krojích si nesou své nástroje – 

housle, kontrabas a cimbál. Představuje se 
nám cimbálová muzika Vltava z Prahy. Dvě 
hodiny hrají a zpívají známé lidové písničky 
nejen moravské, ale také české, můžeme si 

nimi zazpívat nebo také zatančit. Tomu 

dvede otvírání 
, a přestože se s námi 

loučí a odchází, naše společná zábava 
pokračuje. Doléváme si právě to víno, které 

, povídáme si 
mezi sebou, protože se většinou všichni 

 hostů není 

z naší obce. Někdo vypráví zážitky z
sklepů na jižní Moravě, jiní probírají jídlo a 
kdoví co ještě, vlevo ode mě sedí kamarádi 
myslivci. Jejich příhody z
poslouchat a hned jsme si domluvili 
společnou schůzku s
téma.  
Při tomto společenském hovoru mě velmi 
zaujalo to, co vyprávěl David Kunc. Všichni 
ho dobře známe, my starší známe dokonce 
jeho prarodiče a rodiče, jeho velkou ro
David hovoří o tom, že má kořeny 
v Petrohradě, ve Stebně i v
nejvíce ho srdce táhne právě do naší vesnice.
„Když se doma v Blatně postavím k
vidím naši kapličku. To jsem moc rád. 
Abych ji viděl mnohem lépe, ořezal jsem 
stromy pod oknem. Tak mám opravdu 
krásný výhled,“ usmívá se a oči mu září. 

 

španělské víno a pražská cimbálovka 
nora 2023) 

naší obce. Někdo vypráví zážitky z vinných 
sklepů na jižní Moravě, jiní probírají jídlo a 
kdoví co ještě, vlevo ode mě sedí kamarádi 
myslivci. Jejich příhody z lesa se dají 
poslouchat a hned jsme si domluvili 
společnou schůzku s povídáním na toto 

Při tomto společenském hovoru mě velmi 
zaujalo to, co vyprávěl David Kunc. Všichni 
ho dobře známe, my starší známe dokonce 
jeho prarodiče a rodiče, jeho velkou rodinu. 
David hovoří o tom, že má kořeny 

Petrohradě, ve Stebně i v Blatně, ale 
nejvíce ho srdce táhne právě do naší vesnice. 

Blatně postavím k oknu, 
vidím naši kapličku. To jsem moc rád. 
Abych ji viděl mnohem lépe, ořezal jsem 

nem. Tak mám opravdu 
krásný výhled,“ usmívá se a oči mu září.    



Kolem šesté večer se s
skupinkou zbývajících hostů 
loučíme.  
Děkujeme Ivaně Hečkové a Evě 
Učíkové mladší i starší, které nás 
trpělivě obsluhovaly, děkujeme 
našemu spolku VEEV za příje
odpoledne, za možnost setkání 
s lidmi, kteří mají rádi víno, lidové 
písničky, posezení a povídání 
s těmi, kdo jsou stejně naladěni a 
stejně připraveni mít společné 
zážitky. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

A JAK SE BAVÍ NAŠE DĚTI?

VÁNOČNÍ BESÍDKA
MEDOVÉ DÍLNIČKY

Kolem šesté večer se s menší 
skupinkou zbývajících hostů 

Děkujeme Ivaně Hečkové a Evě 
Učíkové mladší i starší, které nás 
trpělivě obsluhovaly, děkujeme 

spolku VEEV za příjemné 
odpoledne, za možnost setkání 

lidmi, kteří mají rádi víno, lidové 
písničky, posezení a povídání 

těmi, kdo jsou stejně naladěni a 
stejně připraveni mít společné 

A JAK SE BAVÍ NAŠE DĚTI? 

20. PROSINCE jsme spole
ze ZŠ a MŠ předvedli rodi
rodinným příslušník
pěvecká vánoční vystoupení. 
Poté děti se svými rodi
několika tvořících stanovištích vyráb
svíčky, svícny, perní
dekorace. Užili jsme si klidný a p
předvánoční čas. K báje
přispělo také váno
za což moc děkujeme.

VÁNOČNÍ BESÍDKA 
MEDOVÉ DÍLNIČKY 
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20. PROSINCE jsme společně s dětmi 
ředvedli rodičům a dalším 

říslušníkům svá taneční a 
ční vystoupení.  

ěti se svými rodiči a prarodiči na 
řících stanovištích vyráběly 

ky, svícny, perníčky a další vánoční 
dekorace. Užili jsme si klidný a příjemný 

č čas. K báječné atmosféře 
lo také vánoční pečivo od rodičů, 

ěkujeme. 



NOSTALGIE 1 
ANEB 

MÁME RÁDI PETROHRAD 

 

6. květen 2023 

 19 hodin 

Pohostinství NA NÁVSI 
v Petrohradě 

PROGRAM 

malá soutěž o naší obci 

hudba, tanec, zábava 

HRAJE 

KOLAPS 

CASIO 

FULL TIME 
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VSTUPNÉ: 100 Kč 

PŘEDPRODEJ 
VSTUPENEK: 

ZŠ PETROHRAD 
 

od 1. do 4. května 
vždy do 16 hodin  



Entomofagie: Objevte benefity pojídání hmyzu

Přestože pro některé lidi je pojídání hmyzu stál
skloňuje stále častěji a častěji. Moderní sv
často nahrazuje běžné křupavé pochoutky, jako jsou nap
Jedlý hmyz představuje nejen zlepš
nízkokalorický, proto je spojován s

Proč entomofagie? Hmyz je potravina plná bílkovin!
Cvrčci, červíci a brouci jsou plnohodnotným zdrojem
kterých obsahují více než hovězí maso. Má vysoký obsah 
železa, vápníku, esenciálních aminokyselin, vitamínů, 
prebiotik a antioxidantů. Naopak v
cukr, laktózu ani konzervanty

Ekologický chov 
Hmyz je právem nazýván potravinou
je mnohem ekologičtější než chov tradičních hospodářských 
zvířat, jež zvládne vyprodukovat více emisí než všechna auta 
na světě. Je mnohonásobně šetrnější nejen na vodu
ale také na prostor. 
 

Entomofagie: Objevte benefity pojídání hmyzu

které lidi je pojídání hmyzu stále tabu, v posledních letech se pojem entomofagie 
ěji. Moderní svět rád experimentuje s jídlem a je to práv

upavé pochoutky, jako jsou například brambůrky. 
edstavuje nejen zlepšení kvality jídelníčku, ale také udržiteln

nízkokalorický, proto je spojován s bojem proti obezitě a s ní souvisejícími nemocemi.

Proč entomofagie? Hmyz je potravina plná bílkovin!  
Cvrčci, červíci a brouci jsou plnohodnotným zdrojem bílkovin, 
kterých obsahují více než hovězí maso. Má vysoký obsah 
železa, vápníku, esenciálních aminokyselin, vitamínů, 
prebiotik a antioxidantů. Naopak v nich nenajdete žádný 
cukr, laktózu ani konzervanty. 

Hmyz je právem nazýván potravinou budoucnosti. Jeho chov 
než chov tradičních hospodářských 

zvířat, jež zvládne vyprodukovat více emisí než všechna auta 
na světě. Je mnohonásobně šetrnější nejen na vodu a krmivo, 

 

Entomofagie: Objevte benefity pojídání hmyzu 

posledních letech se pojem entomofagie 
jídlem a je to právě hmyz, který 

ůrky.  
ku, ale také udržitelnější stravování. Je 

ní souvisejícími nemocemi. 
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MÁTE ZAJÍMAVOU FOTKU? 
VESELOU, VTIPNOU, NEOBVYKLOU? 
VIDÍTE NĚCO, CO VÁS ZAUJME
A CHCETE TO UKÁZAT OSTATNÍM? 
VYFOTOGRAFUJTE, PROSÍM.
POŠLETE.  
RÁDI POVĚSÍME NA PLOT VAŠE 
POSTŘEHY, POHLEDY A OKAMŽIKY.
TAKÉ S VAŠÍM KOMENTÁŘEM.
DĚKUJEME. 
  

     

název: ZA PLOTEM, místo vydání: Petrohrad, 5. ročník, 1
E 23599, obsahové zaměření: orgány odborů, politických stran, sp
Černčice, 42 439 85 Petrohrad IČO: 03223302

Pololetní vysvědčení, pololetní hodnocení 
dosavadní práce. Žáci se zamysleli nad tím, co 
se jim podařilo, co naopak potřebují 
dotáhnout.  
A za odměnu dostali od kuchařek pololetní 
hamburger, který zvítězil v anketě. 
TO JE PŘECE BÁJEČNÉ!!! 

Zdravíme 
od vody… od vody…

MÁTE ZAJÍMAVOU FOTKU?  
NEOBVYKLOU?  

CO VÁS ZAUJME,  
A CHCETE TO UKÁZAT OSTATNÍM? 

PROSÍM. 

RÁDI POVĚSÍME NA PLOT VAŠE 
POSTŘEHY, POHLEDY A OKAMŽIKY. 

VAŠÍM KOMENTÁŘEM. 

      

 
 
 
 

       
   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

vydání: Petrohrad, 5. ročník, 1. číslo, den vydání 20. březen 2023,
E 23599, obsahové zaměření: orgány odborů, politických stran, spolků atd. periodicita: 4x ročně vydavatel: VEEV, z.s. 

42 439 85 Petrohrad IČO: 03223302 

CO VISÍ NA 

PLOTĚ?

Pololetní vysvědčení, pololetní hodnocení 
dosavadní práce. Žáci se zamysleli nad tím, co 
se jim podařilo, co naopak potřebují 

A za odměnu dostali od kuchařek pololetní 
 

Zdravíme od vody… 
od vody… od vody… 

Když celá škola tančí, to je 
paráda…

A dobrá svačinka k
také 
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březen 2023, evidenční číslo:  MK ČR 
olků atd. periodicita: 4x ročně vydavatel: VEEV, z.s. 

CO VISÍ NA 

PLOTĚ? 
 

Když celá škola tančí, to je 
paráda… 

A dobrá svačinka k zábavě 
také patří. 


